
   سرویس سیاسی-  رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه موضوع کولبران از 
مباحث قدیمی کشور است که در جنوب شرق و برخی مناطق غرب کشور وجود دارد، 

گفت: تبادلات مرزی باید ضابطه مند شود تا نفع آن به مرزنشینان برسد. 
محمدباقر قالیباف روز گذشته  در دیدار با فعالان اقتصادی و کولبران بانه با بیان اینکه 
تبادلات مرزی برای مرز نشــینان اســت، اظهار داشت: معیشت مرزنشینان و جامعه 
مرزنشینی از  راه مرز تامین می شود و باید تعریف شده و ضابطه مند شود و نباید هر کسی 
از هرجای کشور برای منفعت بیشتر خود  کالا را به صورت غیرقانونی وارد یا خارج 
کند و نفع آن به جای مرزنشین به افراد دیگر برسد که نیازمند نبوده یا ساکن مرز نیستند.

وی یادآور شد: باید کاری کنیم که مرزنشینان منفعت اقتصادی این اقدامات را کسب 
کنند و همانطور که رهبری فرمودند ما هم موضوع کولبران برای مرز نشیینان را قاچاق 
نمیدانیم لذا با رسمی کردن بازارچه ها و ایجاد منطقه اقتصادی این مشکل حل می شود.

رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه تجارت مرزی که توسط مرزنشینان وارد می 
شود قاچاق محسوب نمی شود و به اقتصاد کشور ضربه وارد نمی کند و وقتی حرف از 
قاچاق می زنیم در واقع قاچاقی است که با دور زدن قانون وارد می شود که باید برای 

آن چاره ای اندیشیده شود.
وی ادامه داد: اســتان کردســتان ظرفیت های خوبی در حوزه کشاورزی، توریستی، 
گردشگری و صنایع فرآوری شده وجود دارد و برای توسعه بیشتر در حوزه صنعت 
و تولیــد بایــد از واردات کالاهای غیر ضروری جلوگیری کنیم و مواد اولیه صنایع را 

وارد کنیم.

تبادلات مرزی باید ضابطه مند شود
 تا نفع آن به مرزنشینان برسد

قالیباف رییس مجلس:

اسحق جهانگیری در اما و اگر......

توافق با  آژانس پیام روشن حسن نیت ایران بود

   ســرویس سیاســی -   اســحاق جهانگیــری برای 
کاندیداتــوری و موفقیــت در این انتخابــات موانع و 

مشکلات بسیاری دارد. 
انتخابات نزدیک و باز گمانه زنی ها داغ است. کاندیدا های 
اصلی در هــر دو جریان اصلاح طلب و اصولگرا هنوز 
درحال رصد کردن شرایط بوده و تصمیم قطعی نگرفته اند. 
هر اظهارنظر و موضع گیری جدید در تصمیمات اعلام 
نشــده اثرگذار است و از همین رو در این دوره نیز مثل 
همه ادوار گذشته، قبل از دقیقه نود تکلیف آمدن و نیامدن 

چهره های شاخص مشخص نخواهد شد.
یکی از این چهره های شــاخص در جریان اصلاحات 
اســحاق جهانگیری و دلیل تعلل وی در اعلام تصمیم 
نهایی نیز کاملا قابل درک است. برخی از فعالان سیاسی در 
این جریان او را گزینه مناسبی دانسته و یا حداقل اینکه در 
شرایط موجود جریان اصلاحات، گزینه مناسبی می دانند. 
او مصداق یک اصلاح طلب خالص است، در مناظرات 
انتخاباتــی ۹۶ ثابت کرد که نفوذ کلام دارد و این توانایی 
قابل توجهی است. همچین به هر شکلی  شده می تواند 
حــزب متبوعش یعنی کارگزاران را با خود همراه کند و 
این یعنی ظرفیت تبدیل شدن به گزینه اجماعی را دارد، اما 
هیچ یک از این ها کافی نیست و نقاط ضعف جهانگیری 

بر موارد پیش گفته می چربد.
از همیــن رو اســت که برخی گمــان می کنند نامزدی 
جهانگیری در این انتخابات سخت و شاید هم ناممکن 

است. 
خبر های بد

این روز ها غیر از جهانگیری، اسامی دیگری نیز به عنوان 
کاندیدای اصلاح طلبان طرح می شــود و هر کدام از این 
اخبار برای آقای معاون اول، خبر بدی به حساب می آید. 
مثلا طرح گمانه کاندیداتوری محمدجواد ظریف برای 
وی خبر بد و تلخی اســت، زیرا او به اندازه جهانگیری 
نقطه ضعف نداد. نه دلار ۴۲۰۰ تومانی به پای او نوشته 
شــده و نه مسئول وضعیت اقتصادی و معیشتی مردم به 
حســاب می آید. او اگرچه در دولت روحانی بوده، اما به 
اندازه جهانگیری لطمه ندیده و هنوز هم بدنه رای قابل 
اعتنایی دارد. از این رو شانس ظریف برای تبدیل شدن به 
گزینه مورد اجماع از جهانگیری بیشتر است. شاهدش هم 
اعتراف اخیر محسن هاشمی در این باره گفته بود خودش 

و جهانگیری گزینه حزبی کارگزاران هستند، اما نظر های 
به ظریف مثبت تر است. 

حتی نامزدی احتمالی مسعود پزشکیان هم خبر بدی برای 
جهانگیری به حساب می آید. هرچه باشد او چهره سیاسی 
به مراتب سفیدتر از لاریجانی است. مواضع عدالتخواهانه 
دارد و بخشــی از جریان چپ از وی طرفداری می کنند. 
همچنین این شانس را دارد که رای های قومی و به طور 
خاص ترک زبانان را از آن خود کند. اگر در نظر داشــته 
باشیم که همین چند روز قبل اعضای حقیقی نهاد اجماع 
ساز جدید اصلاح طلبان در دیدار با عارف از وی خواستند 
که زمینه ورود و کاندیداتوری خودش و پزشــکیان را 
فراهم کند، فهم این نکته راحت تر خواهد بود که شانس 

جهانگیری از پزشکیان هم کمتر است.
نکتــه دیگری که نباید نادیده گرفت فعالیت های برخی 
نیرو های سیاسی اصلاح طلب است که بدون شک خواب 
و خیالی برای این انتخابات دیده اند. از محمدرضا عارف 
که خیلی پیش تر از این ها عزم خود را برای کاندیداتوری 
جزم کرده بود گرفته تا صادق خرازی که اخیرا از خودش 
و ظریف به عنوان کاندیدا های حزبی ندای ایرانیان نام برد 
و این طور که معلوم اســت فعالیت های انتخاباتی خود 
را شــروع کرده اســت. احزاب دیگر اصلاح طلب مثل 
مردم سالاری و اعتماد ملی هم گزینه های خود را معرفی 

کرده اند لذا اجماع روی جهانگیری به اندازه ای که برخی 
حامیان وی تصور می کنند، سهل الوصول نیست. 

تلاش حامیان
در همین شرایط است که شاهدیم برخی حامیان رسانه ای 
جهانگیری به تکاپو افتاده و سعی دارند هر طور که شده 
شــانس آقای معاون اول را بیشــتر کنند. مثلا روزنامه 
اصلاح طلــب اعتماد طی گزارشــی ادعا کرده که علی 
لاریجانــی گفته اگر جهانگیری بیاید، من نخواهم آمد! 
خبری که در شماره بعدی  تکذیب شد و اعتماد نوشت: 
»علي لاریجاني برخلاف آنچه در برخي رســانه ها آمده 
بود، هیچ اظهارنظر انتخاباتي نداشته و درباره حضور یا 
شرایط حضور خود در انتخابات در هیچ جمعي سخن 

نگفته است.«
همان دیروز هم برخی از فعالان رسانه ای در شبکه های 
اجتماعی آن را جوک تلقی کرده و برخی از سیاســیون 
نزدیــک به لاریجانی نیــز در پی تکذیب برآمدتد. مثلا 
غلامعلی جعفرزاده فعال سیاسی نزدیک به علی لاریجانی 
در گفت وگویی این گزارش را »خبرسازی ناجوانمردانه« 
توصیف و تاکید کرد که »بعید است لاریجانی گفته باشد«. 
به گفته او »علی لاریجانی اینقدر ناشــی نیست که الان 
این را بگوید«. لاهوتی نیز آن را خبرســازی دانســت نه 

خبررسانی.

   سرویس سیاسی -   سخنگوی دولت توافق با آژانس 
را حامل پیامی روشن دال بر حسن نیت ایران در فرصت 
دادن به دیپلماســی عنوان کرد و گفت: انتظار داریم که 
اعضای شرکت کننده در برجام با دریافت این پیام، گام 

متقابلی را برای اثبات حسن نیت بردارند. 
علی ربیعی با اشاره به انتشار اخباری درباره پاسخ ایران 
به پیشنهاد سه کشــور اروپایی برای برگزاری نشست 
۱+۴ با مشارکت آمریکا به عنوان میهمان گفت: دولت 
در هشت سال گذشته در سیاست داخلی ایجاد فضایی 
آرام و گسترش تسهیل گری برای کنش اجتماعی مردم 
و نیز در عرصه اقتصادی مقاوم کردن اقتصاد همزمان با 
تلاش برای رشــد و توسعه داشته و نگاهی به گسترش 
زیرساخت ها و مقایسه آن با گذشته ها این مهم را نشان 

می دهد. 
سخنگوی دولت با بیان اینکه در بحث سیاست خارجی 
دولت براساس یک منطق تصمیماتی را تاکنون اتخاذ و 
دنبال کرده است، گفت:  دولت در این هشت سال ایجاد 
زمینه برای تامین رفاه و آســایش مردم را با از میان بردن 
تحریم های ضد انسانی، تامین امنیت فیزیکی مردم در 
برابر خطر تروریسم و جنگ و همین طور تامین سلامت 
مردم در سال اخیر در برابر پاندمی ویروس کرونا دنبال 

کرده است.
وی افزود: همیشــه اعتقاد داشــته ایم که هدف بنیادین 
سیاست خارجی باید کمک به تامین این اهداف باشد. 
ایــن اعتقــاد در دولت بازتاب انتخاب مــردم ما برای 
بهره مندی از یک زندگی امن، مرفه و سالم براساس آنچه 
که شایسته و سزاوار برخورداری از آن هستند، بوده است.
 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری اضافه کرد: 
ما در طول این هشت سال اعتقاد داشتیم این مردم هستند 

که دولت های منتخب خود را با دستورالعمل هایی که با 
خرد جمعی از نیازهای عمومی جامعه استنباط کرده اند، 
به پیش می رانند و رسالت دولت چیزی جز پیگیری آن 
دستورالعمل برخاسته از صندوق های رای نیست. این 
همان معنای مقدس از جمهوریت است که هر کسی که با 
آرمان های انقلاب پیمان بسته باشد از آن عدول نمی کند. 
ربیعی گفت: بر مبنای همین اعتقاد راسخ بود که دولت از 
نخستین روزهای آغاز به کار خود در سال ۹۲ به میدان رفع 
تحریم ها از راه مذاکرات چندجانبه با ۱+۵ قدم گذاشت. 
ما نزدیک به دو سال بعد از آن تاریخ موفق به توافقی شدیم 
که ضمن پاسداشت همه دستاوردهای صنعت صلح آمیز 
هسته ای به این بحران جعلی خاتمه می داد و حلقه امنیتی 
سازی ایران را که صدمات بی شماری به حیات ملی ایران 
و زندگی روزمره ایرانیان وارد کرده بود، با قطعنامه ۲۲۳۱ 
شــورای امنیت ملل متحد در هم شکست و آینده مبهم 
را که کشــورمان با وارد شدن به فصل هفتم منشور ملل 
متحد انتظار آن را می کشید به آینده روشن تبدیل کرد. 

وی ادامه داد: رژیم ترامپ با فریب خوردن از کســانی 
که از اولین روزهای انعقاد برجام رخداد پیش آمده را بر 
باد دهنده آرزوهای پلیدشان برای مردم ایران می دیدند، 
راه شیطانی را انتخاب کرد که در نهایت به نتیجه ای جز 
انزوای بین المللی آمریکا در نهادها و ســازمان هایی که 

روزگاری خود موسس آنها بود، نرسید.
 ســخنگوی دولت خاطرنشان کرد: هرچند رفتارهای 
غیرمتعارف و غیرعقلانی و ظالمانه ترامپ هزینه های 
ســنگینی به اقتصاد مردم ما تحمیل کرد اما کوچکترین 
موفقیتی در شکستن کمر استقلال و استقامت ملی ما که 
از اراده برای تعیین حق سرنوشت یک تمدن کهن برمی 

خیزد، نداشت.

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری خاطرنشان 
کرد: امروز که به اقرار مقامات دولت جدید آمریکا و همه 
ناظران جهان، سیاست فشار حداکثری شکست خورده، 
برای آمریکا راهی جز بازگشــت به برجام باقی نمانده 
است. ما در طول این سال ها به عهد خود پایبند ماندیم 
و اکنون نوبت آمریکاست که شعار خود در بازگشت به 
جهان را با کنار گذاشتن غیرانسانی ترین تحریم هایی که 

جهان به خاطر می آورد، اثبات کند.
وی افزود: ما هم مانند بســیاری از ملت های دیگر باور 
داریم که هیچ راهی جز دیپلماســی برای حل اختلاف 
جاری نیست اما دیپلماسی نمی تواند بدون حسن نیت 
و نشــان دادن صداقت آغاز شود. دولت آمریکا تا امروز 
از برداشــتن کوتاه ترین گامی که نشــانگر تلاش برای 

اعتمادسازی باشد خودداری کرده است. 
ربیعی با اشــاره به اینکه دولت و مذاکره کنندگان ما به 
عنوان وکلای مردم در احقاق حق ضایع شده ملت ما در 
تعقیب دیپلماسی چه از راه سازوکارهای چندجانبه و چه 
از راه مجامع بین المللی کوتاه نخواهند آمد، گفت: آنها 
در عین حال هرگز تن به بازی بی پایانی نخواهند داد که 
هدف از آن خریدن زمان برای دولت آمریکا و به تعویق 
انداختن لغو تحریم هایی باشد که نه تنها با متن قطعنامه 
۲۲۳۱ شــورای امنیت، روح قوانین بین المللی و نص 
برجام مغایرت دارد، بلکه رنج را بر مردم ما تمدید می کند. 
وی اضافــه کرد: ما آماده ایم که هر پیشــنهاد عادلانه و 
صادقانه ای را برای حل این اختلاف بشنویم اما بیش از 
آن منتظریم که اقداماتی را در عمل ببینیم که می توانند به 

تدریج اعتماد از دست رفته را بازسازی کنند. 
سخنگوی دولت با اشاره به توافق هفته گذشته با آژانس 
بین المللی انرژی هسته ای، اظهار کرد:  ما قانون مصوب 
مجلــس را به نحوی اجرا کردیم کــه ضمن احترام به 
قانون، به جامعه بین المللی اطمینان بدهیم که برنامه های 
هسته ای ما همچنان ذیل نظارت های مشروع بین المللی 
و در مسیر صلح آمیز باقی خواهد ماند. این توافق حامل 
پیامی روشــن دال بر حســن نیت ما در فرصت دادن به 

دیپلماسی بود. 
ربیعی با بیان اینکه انتظار داریم که اعضای شرکت کننده 
در برجام با دریافت این پیام، گام متقابلی را برای اثبات 
حسن نیت بردارند، تصریح کرد: اقدامی خلاف انتظار ما 
آثاری مخرب بر فرایندهای دیپلماتیک خواهد داشت و 

می تواند پنجره های فرصت را به سرعت ببندد. 
وی ادامــه داد:  انتظــار داریم که همه طرف ها عاقلانه و 
دوراندیشانه رفتار کنند و ارزش لحظات گذرا و برگشت 
ناپذیــر را بدانند. ما همچنان به دیپلماســی متعهدیم و 
اطمینان داریم که در آینده ای نزدیک، قانونمندی بر زیاده 

خواهی و زورگویی غلبه خواهد کرد.
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پارتی بازی 

میزان نوشــت: برخی افراد مدعی شدند که بستگان برخی از مسئولان 
بیمارســتان ها در فاز ۱ واکسیناســیون بدون نوبت واکسن دریافت کردند. 
حسین کرمانپور مدیرکل روابط عمومی سازمان نظام پزشکی در خصوص 
این ادعا گفت: احتمالا چنین چیزی درســت است، چون این واکسن ها یخ 
زده هســتند و هنگامی از حالت یخ زده درمی آیند اگر تزریق نشــوند، باید 
دور ریخته شوند و به همین دلیل برای این که واکسن ها در چنین شرایطی 
دور ریخته نشوند که البته خیلی به ندرت پیش می آید و اگر برنامه از پیش 
تعیین شده و غرض ورزی در کار نباشد، در آن لحظه شخصی را پیدا می کنند 

و واکسن را به او می زنند.

اخبار ویژه ...

در سال ۱۴۰۰
حمید حاج اســماعیلی، فعال کارگری در گفت و گو یی  در خصوص 
مذاکرات تعیین دســتمزد گفت: بر اساس تجربه گذشته فکر میکنم حداقل 
دستمزد بین ۳۵ تا ۴۰ درصد و سایر سطوح مزدی نیز ۲۵ درصد تعیین شود. 
در کشــور ما دولت اســت که دستمزد را تعیین میکند و حرف آخر را میزند. 
مادامی که دولت رقمی پیشــنهاد ندهد نمی توان به مذاکرات تعیین دستمزد 

اعتنایی کرد.

از باغ تا مغازه

کار بی فایده 

اسباب  بازی 

منتظر رئیسی است

پولدارترین وزیر 

فرزند معاون وزیر علوم

محمد جواد خاکزاد، مشاور نظام صنفی کشاورزی با بیان اینکه بحث گرانی 
در بازار ارتباط مســتقیمی با حضور دلالان و سوداگران مابین تولیدکنندگان و 
مصرف کنندگان دارد، اظهار کرد: دولت بایستی در این میان تعیین تکلیف کند. 
یعنی یا ساماندهی بازار میوه را به تشکل ها و تولیدکنندگان مرتبط واگذار کند 
و خودش نقش نظارتی داشته باشد یا اینکه مستقیم وارد عرصه شود و بازار را 
کنترل کند، زیرا دلیلی ندارد باغداری که محصول پرتقالش را بر روی درخت 
۲تا ۳۰۰۰تومان فروخته و داخل انبارهای سورتینگ و سردخانه ها ۶ تا ٧۰۰۰ 

تومان شده به دست مصرف کننده کیلویی ۲۰ هزار تومان برسد.

سخنگوی کمیسیون شوراهای مجلس در خصوص طرح اصلاح موادی 
از قانون انتخابات ریاســت جمهوری که با ۵ ایراد از ســوی شورای نگهبان 
مواجه شد و جهت رسیدگی مجدد به کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
بازگشــت، گفت که ایــرادات وارده به این طرح را در کمیســیون با حضور 
حقوقدانان شورای نگهبان بررسی کردیم و در نهایت اصلاحات لازم صورت 

گرفت. 
محمد حسن آصفری افزود: اکنون نیز این طرح به هیأت رئیسه مجلس ارسال 
شده تا در نوبت رسیدگی در صحن مجلس قرار گیرد. او در ادامه گفت: بعید 
می دانم که این طرح به این دوره از انتخابات ریاســت جمهوری برســد و به 
احتمال زیاد برای دوره های بعدی انتخابات ریاست جمهوری آماده می شود.

استاد علوم سیاسی دانشگاه تهران گفت: مگر مردم اسباب بازی هستند که 
بگوییم بیایند پای صندوق و بعد بگوییم به ما مربوط نیســت، کاری که آقای 
خاتمــی کرد.صادق زیباکلام، فعال اصلاح طلب در بخشــی از یک مصاحبه 
گفت: چه چیزی در دولت روحانی تغییر کرد؟ نســل جدید از اصلاح طلبان 

متنفرند.تندروها می خواهند خودشان با آمریکا مذاکره کنند.

جلال محمودزاده رئیس فراکسیون اهل سنت مجلس شورای اسلامی در 
مورد احتمال حضور یا عدم حضور محمد باقر قالیباف، رئیس مجلس شورای 
اســلامی گفت: من فکر می کنم که آقای قالیباف منتظر آقای رئیســی اســت. 
قضاوت شــخصی من این اســت که اگر آقای رئیسی بیاید، قالیباف برنامه ای 
ندارد. اعلام حضور نامزدهای شاخص همه چیز را مشخص می کند. ما نسبت 
به سالهای گذشته تحرک سیاسی کمی داریم و حال و هوای انتخابات در بین 

مردم و مسئولان ضعیف است. این وضعیت باید تغییر کند.

یک عضو جبهه پایداری عنوان کرد: مردم دریافته اند از صندوق کســی 
بیرون می آید که خودشــان می خواهند و باید فعال باشند.»محمدناصر سقای 
بی ریا«، عضو جبهه پایداری، در رابطه با روند ائتلاف این جبهه با اصولگرایان 
گفت: ما در انتخابات مجلس سازوکار وحدت را اعلام و پیگیری کردیم و به 
نتیجه رســیدیم. انشاءالله با سازوکاری که تعیین می شود وارد صحنه خواهیم 
شد اما اصولگرایانی که پایداری را تخریب می کنند به ما لطف دارند.او افزود: 
در رابطه با انتخابات ۱۴۰۰ گزینه نهایی هنوز مطرح نشده است. انتخاب های 
ما گســترده اســت و به یکی دو نفر محدود نیســت اما جلیلی و محصولی از 

گزینه ها هستند.

رئیــس هیأت مدیره دیده بان شــفافیت و عدالت طــی نامه ای به وزیر 
علوم از اســتفاده غیرقانونی فرزند معاون منابع انسانی وزارت علوم از سهمیه 
استعدادهای درخشان خبر داد. در نامه احمد توکلی به غلامی آمده است:پیرو 
گزارش رســیده فرزند معاون منابع انسانی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری 
به عنوان دانشــجوی دکترای دوره روزانه رشــته روانشناسی از طریق سهمیه 
اســتعدادهای درخشان در دانشگاه شهید بهشتی پذیرش شده است.با بررسی 
تخصصی کارگروه آموزش مشخص شد که ایشان در مقطع کارشناسی ارشد 
در پردیس دانشــگاه مذکور مشغول به تحصیل بوده و اجازه استفاده از سهمیه 
استعدادهای درخشان را در دوره روزانه ندارد و این امر مغایر با تبصره یک ماده 
یک آیین نامه پذیرش بدون آزمون اســتعدادهای درخشان در دوره تحصیلی 
دکتری تخصصی اســت.لذا ضمن جلوگیری از ادامه تحصیل فرد یاد شده به 
عنوان دانشجوی روزانه و بررسی موارد مشابه و جلوگیری از این رویه، نتیجه 

به دیده بان شفافیت و عدالت اعلام گردد.

باب وحدت 

چریک پیر 

ســخنگوی شورای وحدت اصولگرایان درباره انتخابات ۱۴۰۰ گفت: اگر 
آیت الله رئیســی به میدان بیاید باب وحدت خواهــد بود و می تواند هم گرایی 

حداکثریِ اصولگرایان را شکل دهد.

ترکیب اعضای ده گانهٔ هیات رئیســهٔ »جبههٔ اصلاح طلبان ایران« مشخص 
شد.اعضای منتخب مجمع عمومی این جبهه به شرح زیر است:

رئیس: بهزاد نبوی
نایب رئیس اول: حسین مرعشی
نایب رئیس دوم: حسین کمالی

سخنگو: آذر منصوری
دبیر و رئیس دبیرخانه: علی باقری

رئیس کمیته برنامه ریزی و راهبردها: علیرضا علوی تبار
رئیس کمیته  سیاسی: ابراهیم اصغرزاده

رئیس کمیته پایش و داوری: محمود صادقی
رئیس کمیته  استان ها: جواد امام

رئیس کمیته  رسانه: الیاس حضرتی

مشکلی در تامین اقلام مورد نیاز
 شب عید نخواهیم داشت

وزیر کشور: 

   سرویس سیاسی-  وزیر کشور گفت: بر اساس گزارش دستگاه های متولی، اقلام مورد 
نیاز مردم در ایام عید ذخیره سازی شده و در این زمینه مشکلی نخواهیم داشت. 

عبدالرضا رحمانی فضلی در حاشیه  نشست شصت و دومین جلسه ستاد اطلاع رسانی 
و تبلیغات اقتصادی کشور که با حضور دستگاههای ذی ربط در سالن پیامبر اعظم)ص( 
در محل وزارت کشور برگزار شد، گفت: در این جلسه مباحث و موضوعاتی که مطرح 
شد نشان از این است که در حوزه های مختلف پیگیری های مناسبی انجام گرفته است 
گزارشی در خصوص عملکرد نیروی انتظامی در بحث نظارت  و بازرسی ها بود که آمار 

و ارقامی که ارائه شد نشان از جدیت این نیروها در کار دارد.
وزیر کشور به گزارش اصناف اشاره کرد و افزود: همکاری ها و فعالیت هایی که اصناف در 
حوزه نظارت دارند و همکاری های که صنوف با ما داشتند قابل تقدیر است و امیدواریم 

این روابط، همکاری ها و هماهنگی ها ادامه داشته باشد.
رحمانی فضلی به بحث در خصوص  بررسی در مورد تامین کالا و نظارت بر قیمت ها، 
برای نوروز و ماه رمضان و ذخیره سازی اشاره کرد و افزود: دستگاه های متولی گزارشی که 
از ذخیره سازی دادند گزارش بسیار خوبی بود و هیچگونه نگرانی نداریم؛ در مورد تعیین 
قیمت ها و نظارت هایی که انجام می شود و تنظیم بازار بخصوص برای کالاهای اساسی 
و ضروری قیمت هایی مشخص شده که امروز دقیقا تعیین مسوولیت و وظیفه شد که هم 
تعزیرات و هم اتحادیه ها و صنوف، نظارت دقیقی داشته باشند. این مسأله به استانداران 
و فرمانداران ابلاغ می شود که در استان ها چنین ستادی را تشکیل دهند و کار انجام شود.

 وزیر کشور تصریح کرد: یک گزارشی در مورد کمیت و کیفیت تولید کالاها بعد از تحریم 
ها در جلسه مطرح شد به ویژه در صنایعی مثل پوشاک، لوازم خانگی، غذایی و صنایع 
لبنیات. گزارشات بر این اشاره دارد که هم از کیفیت و هم از نظر کمیت کالا  با رشد بسیار 
مناسبی روبرو هستیم. این رشد و موفقیت ناشی از ممنوعیت ورود کالاهای قاچاق و در 

شرایط تحریم و افزایش قیمت ارز بوده و رسانه ها باید به این مسائل بپردازند.
وی در مورد بحث ثبت سفارش کالا برای سال ۱۴۰۰ بویژه شش ماهه اول سال اظهار 
داشت: با توجه به شرایط انتخابات، تغییر دولت و با توجه به نوع فضای سیاسی و اقتصادی 
که در این ایام خواهیم داشــت، تاکید بر این اســت که در تامین و ذخیره سازی و هم در 
ثبت سفارش تصمیمات مناسبی گرفته شود بلاخص برای سه ماه پیش رو از الان، پیش 

بینی ها انجام شود.
رییس ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور گفت: بحث هماهنگی همه اعضای 
جلســه در تقویت و تشویق استفاده مطلوب و مناســب مردم در ایام نوروز از فضای 

گردشگری موضوع بحث دیگری بود که در این جلسه داشتیم.
وی ادامه داد: با توجه به وضعیت کرونا امیدوار هســتیم وضعیت به گونه ای باشــد که 
استان ها و شهر های بیشتری بتوانند از ظرفیت نوروز استفاده کنند. اما تاکید بر این است که 
اگر وضعیت در استان ها و شهرهایی قرمز، نارنجی و زرد بود باید حتما محدودیت هایی 
اعمال شود که البته از نظر گردشگری، اقتصادی و تجاری مردم آنجا را دچار اشکال می 
کند. یکسال است که مردم مواجه با چنین مساله ای هستند. تقریباً سه عید نوروز است 
که ما مواجه با محدودیت هستیم، در سال ۹۸ بحث سیل را در سطح وسیعی داشتیم که 
موجب شد مسافرت های ما کم شود. در سال ۹۹ با بحث کرونا مواجه بودیم و الان هم 

در نوروز ۱۴۰۰ ادامه کرونا را داریم.
وزیر کشور افزود: در جلسه توصیه شد که با رعایت پروتکل ها و با رعایت همه شرایط 
اعلامی از طریق قرارگاه و ستاد بتوانیم ان شاا... گردشگری  و خرید و فروش مناسبی داشته 
باشیم. گزارشی که اصناف در این زمینه دادند، نمایشگاه ها ممنوع شده، جشنواره های 
فروش کالا از امروز شــروع شــده است و در حوزه جهاد کشاورزی هم قرار شد چنین 

کارهایی انجام شود.
وزیر کشور در خاتمه بیان داشت: خواهش من از مردم عزیز این است که همانطور که ظرف 
این یکسال هماهنگی ها و همکاری های خوبی با ستاد داشتند بازهم این همکاری ها در 

این  مدت مانده به پایان سال هم ادامه داشته باشد.
رحمانی فضلی افزود: البته روند کلی وضعیت کرونا در کشور بجز در استان خوزستان و 
برخی شهرهای دیگر استان ها روند ثابت نزولی را دارد که این روند نتیجه زحمات دوستان 
ما در وزارت بهداشت، ستاد و قرارگاه است. اصل مسأله همکاری مردم است، ضمن اینکه 
از همکاری مردم تشکر می کنم بازهم تقاضا مندیم این ایام مراعات بیشتری شود تا عید 

بسیار خوب و خوشی را برای مردم داشته باشیم.

ربیعی سخنگوی دولت: 


